
Udenrigsudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 14. juni 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

URU alm. del

Samrådsspørgsmål AN
Danwatch afslørede den 14. juni 2017, at et af Mærsks skibe ophugges i Ban-
gladesh, og at arbejderne udsættes for radioaktivitet fra skibet. De lokale
myndigheder meddeler, at påvirkningen er i så stor mængde, at den er ulov-
lig.
A. Hvad har ministrene foretaget sig over for danske redere siden Danwatch
sidste år afslørede brud på Hong Kong Konventionen – jvf. besvarelsen af
samrådsspørgsmål O, P og Q i Miljø- og Fødevareudvalget den 14. december
2016 og besvarelsen af skriftlige spørgsmål til ministrene om emnet?
B. Mener ministrene, at ophugningen foregår under forsvarlige arbejdsfor-
hold?
C. Hvilke konsekvenser mener ministrene, at det skal have for danske rederi-
er, hvis de lader skibe ophugge i strid med internationale konventioner?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL) og Ulla Sandbæk
(ALT).

På udvalgets vegne

Ane Halsboe-Jørgensen
formand
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